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 Utdragsbestyrkande 

 

  
Plats och tid

 
Boråsvägen 40, Kinna, digitalt, klockan 08.30-15.40. Paus klockan 

09.55-10.10, 11.55-12.05, 12.25-13.05. Ajournering klockan 

15.00-15.10.  

  
Beslutande S Peter Landgren tjänstgör för Lisa Dahlberg 

 S Jessica Rodén 

 S Anita Lomander 

 S Christopher Thorsson 

 C Leif Sternfeldt, klockan 08.30-13.00 §§ 1-15 föredragnings-

del 

 C Gisella Olsson tjänstgör för Leif Sternfeldt, §§ 16-17 före-

dragningsdel 

 C Jessica Carlund tjänstgör för Leif Sternfeldt, §§ 18-21 före-

dragningsdel samt §§ 2-21 beslutsdel 

 C Stefan Brunander 

 C Lena Ferm Hansson 

 L Niklas Herneryd 

 M Tomas Johansson 

 M  Tomas Ekberg 

 M Anders Lindahl 

 SD Inga-Maj Krüger  

 SD Glenn Glansin 

 V Arthur Thiry 

 KD Elise Arnell 

   

   

Övriga närvarande  Ej tjänstgörande ersättare 

 S Efkan Üstündag 

 S Arvid Eklund 

 C Gisella Olsson §§ 1-15, klockan 08.30-14.45 

 C Jessica Carlund, klockan 09.10-15.40, del av § 1-18 

 L Jan Karlsson 

 M Ann Iberius Orrvik 

 M Pär-Erik Johansson 

 M Elise Benjaminsson, klockan 08.30-09.10, 10.00-12.25, 

14.00-14.40 

 SD Lennart Svensson 

 SD Jarl Krüger 

 V Karin Jageby 

 KD Lars Inge Andersson 

   

   

  Tjänstemän 

  Mats Lilienberg, kommundirektör  

  Ellen Player Pellby, kommunsekreterare, §§ 2-21 
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  Malin Bexell, förvaltningschef samhällsbyggnadsförvalt-

ningen §§ 2-6 

  Maria Granieri, verksamhetschef §§ 3-6 

  Karin Hydén, ekonomichef §§ 7-8, 14 

  Kristian Johansson, ekonom § 7, 14 

  Marita Haglund, verksamhetscontroller § 8 

  Tomas Persson, ekonom § 14 

  Lars Landrö, kanslichef §§ 1, 9-10 

  Maria Sivedal, utredare § 9 

  Pelle Pellby, HR-chef §§ 11-13 

  Erik Glansin, projektledare § 14 

  Pia Sämfors, personalspecialist § 12 

  Rickard Silva, trygghetssamordnare § 18 

  Kristina Chodor, enhetschef § 18 

   

   

  Övriga 

  Stefan Eglinger, seniorkonsult AB Stefan Eglinger § 2 

  Robert Cleverup, gruppchef § 18 

  Annika Stomberg, kommunpolis § 18 

   

  

 

Utses att justera Tomas Johansson 

  

Justeringens plats och tid Kommunledningskontoret, Kinna, den 15 februari 2021 

  

Underskrifter Sekreterare  §§ 1-21 

  Ellen Player Pellby § 3-21 

     

 Sekreterare    

  Lars Landrö § 1-2 

     

 Ordförande    

  Jessica Rodén  § 1-21 

     

 Justerande    

 Tomas Johansson             §      1-21 
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 ANSLAG/BEVIS 

 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 
 

Instans Kommunstyrelsen §§ 1-21 
 
Sammanträdesdatum 2021-02-03 
 
Datum för anslags  
uppsättande 

 

2021-02-15 
 

 

Datum för anslags  

nedtagande 2021-03-09 
 

 

 
Förvaringsplats för 
protokollet

 

Kommunledningskontoret 

 

Underskrift   

                                           Ellen Player Pellby  
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Innehållsförteckning 

  

Förändring av ärendelistan  § 1  

  

Avsiktsförklaring för medfinansiering av förbifart i Skene § 2 

  
Utökat verksamhetsområde i Hajom  § 3 

  
Utökat verksamhetsområde i Hjorttorp § 4 

   
Utökat verksamhetsområde i Bonared  § 5 

  
Utökat verksamhetsområde i Ängahagen § 6 

  
Upphävande av styrdokument "Investeringsbidrag och kommunal 
borgen på lån till allmänna samlingslokaler"  

§ 7 

  
Förändrad prismodell för färdtjänstresor § 8 

  
Svar på motion om återbruk av möbler, utrustning och material i 
Marks kommun 

§ 9 

  
Medborgarförslag om ICAN Cities Appeal  § 10 

  
Begäran om utredning av ny yrkestitel med mera § 11 

  
Ledarakademi  § 12 

  
Särskild ersättning för seniora medarbetare  § 13 

  

Månadsrapport till kommunstyrelsen  § 14 

  
Ansökan om bidrag ur Albert Perssons stiftelse  § 15 

  

Information om situationen angående Covid-19 § 16 

  

Fråga angående delegationsbeslut om direktupphandling av krisled-

ningsarbete 

§ 17 

  

Information från områdespolisen § 18 

  

Fråga angående sålda tomter i Marks kommun § 19 

  
Anmälan av delegationsbeslut § 20 

  

Meddelanden § 21 
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§ 1/2021  

Förändring av ärendelistan 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärende angående återrapportering  kommundirektörens uppdrag angående 
trygghetsskapande åtgärder kring skolor och förskolor, utgår.  
 
Följande ärenden tillförs ärendelistan: 
 
- Fråga angående delegationsbeslut om direktupphandling av krislednings-

arbete. 
 
- Fråga angående sålda tomter i Marks kommun. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden föreslår att ärende angående återrapportering  kommundirektö-
rens uppdrag angående trygghetsskapande åtgärder kring skolor och försko-
lor, utgår. 
 

Lena Ferm Hanson (C) anmäler fråga angående delegationsbeslut om direkt-
upphandling av krisledningsarbete. 
 
Stefan Brunander (C) anmäler fråga angående sålda tomter i Marks kommun.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förändringen av ärendelistan kan antas, och finner att 
så sker.  
 
________________ 
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§ 2/2021 Dnr 2021-20 047 

Avsiktsförklaring för medfinansiering av förbifart i Skene 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  
 
Marks kommun tecknar en avsiktsförklaring med Trafikverket avseende med-
finansiering av väg 156 delen Förbifart Skene. 
 
Avsiktsförklaringen tecknas inom ramen för den Grova Kostnads Indikation 
om 180–340 miljoner kronor (prisnivå 2019–06) som Trafikverket anger i Åt-
gärds-valsstudien för väg 156.  
 
Kommunstyrelsen bemyndigas att teckna denna avsiktsförklaring. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  
 
Reservation 
Arthur Thiry (V) reserverar sig till förmån för eget förslag.  

Ärendet 
I samband med pågående revidering av Nationell och Regional plan för trans-
portinfrastruktur arbetar Marks kommun med inspel till Västra Götalandsreg-
ionen för den regionala planen. Detta sker i samarbete med och via Boråsreg-
ionen Sjuhärads kommunalförbund. 
 
Under arbetet har identifierats en möjlighet att i kommande regional plan få 
med såväl flera delsträckor för utbyggnad av väg 156 som Förbifart Skene. 
Detta utgör grunden för de inspel som Marks kommun nu bereder. För att ut-
nyttja det planeringsfönster som är öppet för förbifarten och säkerställa dess 
genomförande bedöms Marks kommun behöva medfinansiera densamma. 
 
Som ett första steg behöver en avsiktsförklaring tecknas mellan Marks Kom-
mun och Trafikverket om medfinansiering av förbifarten. En sådan arbetas 
fram i samarbete med Trafikverket under första kvartalet 2021 och behöver 
finnas beslutad och undertecknad för inspel i början av april innevarande år.  
 
Detta ärende avser beslut om att upprätta och teckna en sådan avsiktsförkla-
ring. Övriga inspel till regional plan hanteras i samarbete med och via Borås-
regionen Sjuhäradskommunalförbund. Processen för detta är ej klar men 
kommer att fastställas av kommunalförbundet inom kort.   
 
Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 12 januari 2021. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 20 januari 2021, 
§ 22, där följande föreslås: 
 
Marks kommun tecknar en avsiktsförklaring med Trafikverket avseende med-
finansiering av väg 156 delen Förbifart Skene. 
 
Avsiktsförklaringen tecknas inom ramen för den Grova Kostnads Indikation 
om 180–340 miljoner kronor (prisnivå 2019–06) som Trafikverket anger i Åt-
gärds-valsstudien för väg 156.  
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Kommunstyrelsen bemyndigas att teckna denna avsiktsförklaring. 

Dagens sammanträde 

Förvaltningschef samhällsbyggnadsförvaltningen Malin Bexell och seniorkon-
sult Stefan Eglinger redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras. 

Ledamöternas förslag till beslut 

Lena Ferm Hansson (C), Tomas Johansson (M), Peter Landgren (S), Inga-Maj 
Krüger (SD), Anita Lomander (S), Niklas Herneryd (L), Glenn Glansin (SD), 
Stefan Brunander (C), Leif Sternfeldt (C), Jessica Rodén (S) och Elise Arnell 
(KD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.  
 
Arthur Thiry (V) yrkar avslag på arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot Arthur Thirys (V) avslagsyr-
kande, och finner att kommunstyrelsen antar arbetsutskottets förslag. 
 
Reservation 
Arthur Thiry (V) reserverar sig till förmån för eget förslag genom följande mo-
tivering: Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet angående medfinansiering 
av förbifart i Skene då vi anser att kommunala skattemedel inte ska användas 
till en statlig angelägenhet. Dessutom vill vi bevara den skyddsvärda biotopen 
i Skrålabäcksravinen. 
 
En medfinansiering kommer att innebära en mycket stor påfrestning på kom-
munens ekonomi. De skattemedel kommunen får in behövs till att bygga och 
renovera skolor och förskolor, till att satsa på vår personal inom välfärdsyr-
kena både vad gäller löner och övriga arbetsvillkor. Vänsterpartiet ser också 
att behovet av satsningar på våra ungdomar, på kultur och fritidsaktiviteter är 
stort. 
 
Med detta sagt anser vi att det är uteslutet att använda våra skattemedel till 
att finansiera ett statligt vägbygge. 

Expedieras slutligt till: 

Borås regionen, info@borasregionen.se  
Västra Götalandsregionen regionutveckling@vgregion.se  

________________ 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

mailto:info@borasregionen.se
mailto:regionutveckling@vgregion.se
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§ 3/2021 Dnr 2020-392 303 

Utökat verksamhetsområde i Hajom 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  
 
Verksamhetsområde för vatten och spillvatten utökas i området Hajom i enlig-
het med lagen om allmänna vattentjänster för fastigheterna angivna i ”Hajom 
– Verksamhetsområde V S”, daterad den 18 maj 2020. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Kommunfullmäktige fastställde den 20 juni 2018, §101, samtliga verksam-
hetsområden för vatten, spillvatten och dagvatten i Marks kommun. 
Sedan beslutet fattades har ändringar gjorts för att utöka verksamhetsområ-
det på grund av utökning av verksamhetsområde i befintligt bostadsområde i 
anslutning till överföringsledningen.  
 
Sedan beslutet fattades har kommunen påbörjat byggnation av VA-nätet till 
bostadsområdet Hajom. Förslag på nya verksamhetsområden behandlades 
under våren 2020. 
 
Teknik- och servicenämnden har i beslut §77/2020, den 11 juni 2020, föresla-
git en utökning med verksamhetsområde för vatten och spillvatten i Hajom. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 1 december 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 13 januari 2021, 
§ 4, där följande föreslås: 
 
Verksamhetsområde för vatten och spillvatten upprättas i området Hajom i 
enlighet med lagen om allmänna vattentjänster för fastigheterna angivna i 
”Hajom – Verksamhetsområde V S”, daterad den 18 maj 2020.  
 
Dagens sammanträde 
Ärendet diskuteras.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, 
och finner att så sker.  
 
Expedieras slutligt till 
Teknik- och servicenämnden 
 
________________ 
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§ 4/2021 Dnr 2020-393 303  

Utökat verksamhetsområde i Hjorttorp  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
Verksamhetsområde för vatten och spillvatten utökas i området Hjorttorp i 
enlighet med lagen om allmänna vattentjänster för fastigheterna angivna i 
”Hjorttorp – verksamhetsområde V S ”, daterad den 18 maj 2020.  
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Kommunfullmäktige fastställde den 20 juni 2018, §101, samtliga verksam-
hetsområden för vatten, spillvatten och dagvatten i Marks kommun. 
Sedan beslutet fattades har ändringar gjorts för att utöka verksamhetsområ-
det på grund av utökning av verksamhetsområde i befintligt bostadsområde i 
anslutning till överföringsledningen.  
 
Sedan beslutet fattades har kommunen påbörjat byggnation av VA-nätet till 
bostadsområdet Hjorttorp. Förslag på nya verksamhetsområden behandlades 
under våren 2020. 
 
Teknik- och servicenämnden har i beslut §76/2020, den 11 juni 2020, föresla-
git en utökning med verksamhetsområde för vatten och spillvatten i Hjorttorp. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 1 december 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 13 januari 2021, 
§ 5, där följande föreslås: 
 
Verksamhetsområde för vatten och spillvatten upprättas i området Hjorttorp i 
enlighet med lagen om allmänna vattentjänster för fastigheterna angivna i 
”Hjorttorp – verksamhetsområde V S ”, daterad den 18 maj 2020. 
 
Dagens sammanträde 
Ärendet diskuteras.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, 
och finner att så sker.  
 
Expedieras slutligt till 
Teknik- och servicenämnden 
 
 
________________ 
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§ 5/2021 Dnr 2020-394 303  

Utökat verksamhetsområde i Bonared 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  
 
Verksamhetsområde för vatten och spillvatten utökas i området Bonared i en-
lighet med lagen om allmänna vattentjänster för fastigheterna angivna i ”Bo-
nared– verksamhetsområde V S”, daterad den 18 maj 2020. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Kommunfullmäktige fastställde den 20 juni 2018, §101, samtliga verksam-
hetsområden för vatten, spillvatten och dagvatten i Marks kommun. 
Sedan beslutet fattades har ändringar gjorts för att utöka verksamhetsområ-
det i befintligt bostadsområde i anslutning till överföringsledningen. 
  
Sedan beslutet fattades har kommunen byggt ledningar och förmedlande av 
förbindelsepunkt i området Bonared pågår. Förslag på nytt verksamhetsom-
råde behandlades under våren 2020. 
 
Teknik- och servicenämnden har i beslut §75/2020, den 11 juni 2020, föresla-
git en utökning med verksamhetsområde för vatten och spillvatten i området 
Bonared. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 1 december 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 13 januari 2021, 
§ 6, där följande föreslås: 
 
Verksamhetsområde för vatten och spillvatten upprättas i området Bonared i 
enlighet med lagen om allmänna vattentjänster för fastigheterna angivna i 
”Bonared– verksamhetsområde V S”, daterad den 18 maj 2020.  
 
Dagens sammanträde 
Ärendet diskuteras.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, 
och finner att så sker.  
 
Expedieras slutligt till 
Teknik- och servicenämnden 
 
 
________________ 
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§ 6/2021 Dnr 2020-76 303 

Utökat verksamhetsområde i Ängahagen 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
Verksamhetsområde för vatten, spillvatten och dagvatten utökas i exploate-
ringsområdet Ängahagen i enlighet med lagen om allmänna vattentjänster för 
fastigheterna angivna i ”Ängahagen – Verksamhetsområde V S D”, daterad 
den 19 december 2019.  
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Kommunfullmäktige fastställde den 20 juni 2018, §101, samtliga verksam-
hetsområden för vatten, spillvatten och dagvatten i Marks kommun. 
Sedan beslutet fattades har ändringar gjorts för att utöka verksamhetsområ-
det på grund av nytt utbyggnadsområde.  
 
Förslag på nytt verksamhetsområde behandlades under vintern 2019. Sedan 
beslutet fattades har kommunen byggt ut och delvis kopplat in ledningar till 
Ängahagen, resterande utbyggnad kommer att ske etappvis.  
 
Teknik- och servicenämnden har i beslut §4/2020, den 23 januari 2020, före-
slagit en utökning med verksamhetsområde för vatten, spillvatten och dag-
vatten i exploateringsområdet Ängahagen. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 1 december 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 13 januari 2021, 
§ 7, där följande föreslås: 
 
Verksamhetsområde för vatten, spillvatten och dagvatten upprättas i exploa-
teringsområdet Ängahagen i enlighet med lagen om allmänna vattentjänster 
för fastigheterna angivna i ”Ängahagen – Verksamhetsområde V S D”, daterad 
den 19 december 2019. 
 
Dagens sammanträde 
Ärendet diskuteras.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, 
och finner att så sker.  
 
Expedieras slutligt till 
Teknik- och servicenämnden 
 
________________ 
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§ 7/2021 Dnr 2020-633 805  

Upphävande av styrdokument "Investeringsbidrag och kommunal 
borgen på lån till allmänna samlingslokaler"  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
Styrdokumentet Investeringsbidrag och kommunal borgen på lån till allmänna 
samlingslokaler upphävs. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Kultur- och fritidsnämnden beslutade 2020-11-05 att hemställa hos kommun-
fullmäktige att upphäva styrdokumentet Investeringsbidrag och kommunal 
borgen på lån till allmänna samlingslokaler. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 30 november 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 13 januari 2021, 
§ 8, där följande föreslås: 
 
Styrdokumentet Investeringsbidrag och kommunal borgen på lån till allmänna 
samlingslokaler upphävs. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, 
och finner att så sker.  
 
Expedieras slutligt till 
Kultur- och fritidsnämnden 
 
________________ 
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§ 8/2021 Dnr 2020-678 736  

Förändrad prismodell för färdtjänstresor  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  
 
Tidigare bestämmelser om färdtjänstavgifter ersätts med följande från och 
med 2021-03-01: 
 
- Ny prismodell för färdtjänstresor med en startavgift på 50 kr (0-10 km) 
samt en avgift på 3 kr per kilometer för den del av resan som överstiger 10 
km. Detta gäller för resor inom hela kommunens färdtjänstområde. 
 
- För resor till och från lönearbete, studieplats och daglig verksamhet (se 
riktlinjerna för färdtjänst) finns möjlighet till månadskort för samma pris och 
förutsättning som gäller i den allmänna kollektivtrafiken. 
 
- Resa för ledsagare, medresande barn samt anslutningsresor är avgifts-
fria. Medresenär betalar samma avgift som den som har färdtjänsttillstånd. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 
 
Reservation 
Elise Arnell (KD), Glenn Glansin (SD) och Inga-Maj Krüger (SD) reserverar sig 
till förmån för Elise Arnells (KD) förslag.    

Ärendet 
Äldreomsorgsnämnden har i §106/2020 föreslagit en förändrad prismodell för 
färdtjänstresor. Förslaget har sin bakgrund i att Västtrafik den 4 november 
2020 införde ett nytt zonindelningssystem och nya priser för kollektivtrafiken i 
hela Västra Götaland, vilket gör att kommunens egenavgiftsuttag behöver för-
ändras för att harmoniera med Västtrafiks system. 
 
Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 12 januari 2021. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 20 januari 2021, 
§ 25, där följande föreslås: 
 
Tidigare bestämmelser om färdtjänstavgifter ersätts med följande från och 
med 2021-03-01: 
 
- Ny prismodell för färdtjänstresor med en startavgift på 50 kr (0-10 km) 
samt en avgift på 3 kr per kilometer för den del av resan som överstiger 10 
km. Detta gäller för resor inom hela kommunens färdtjänstområde. 
 
- För resor till och från lönearbete, studieplats och daglig verksamhet (se 
riktlinjerna för färdtjänst) finns möjlighet till månadskort för samma pris och 
förutsättning som gäller i den allmänna kollektivtrafiken. 
 
- Resa för ledsagare, medresande barn samt anslutningsresor är avgifts-
fria. Medresenär betalar samma avgift som den som har färdtjänsttillstånd. 
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Dagens sammanträde 

Ekonom Kristian Johansson redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras. 

Ledamöternas förslag till beslut 

Elise Arnell (KD) föreslår att nuvarande prismodell för färdtjänstresor i Marks 
kommun bibehålls, och indexjusteras. 
 
Tomas Johansson (M), Lena Ferm Hansson (C), Anita Lomander (S) och Art-
hur Thiry (V) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.  
 
Glenn Glansin (SD) yrkar bifall till Elise Arnells (KD) förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Elise Arnells (KD) förslag mot arbetsutskottets förslag, 
och finner att kommunstyrelsen antar arbetsutskottets förslag.   
 
Reservation 
Elise Arnell (KD), Glenn Glansin (SD) och Inga-Maj Krüger (SD) reserverar sig 
till förmån för Elise Arnells (KD) förslag.   

Expedieras slutligt till: 

Äldreomsorgsnämnden 
Kommunala pensionärsrådet 
Kommunala funktionshinderrådet 

________________ 
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§ 9/2021 Dnr 2019-109 420 

Svar på motion om återbruk av möbler, utrustning och material i 
Marks kommun 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
Motionen bifalles genom att inrätta återbruk av möbler, utrustning och 
material i kommunens verksamheter.  
 
Barn- och utbildningsnämnden ges i uppdrag att, i samverkan med teknik- 
och servicenämnden, genomföra en förundersökning och ta fram ett upplägg 
på en verksamhet med inriktning återbruk av möbler, utrustning och material.  
 
Återrapporteras till kommunstyrelsen senast 30 september 2021. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Tomas Johansson (M) och Elise Benjaminsson (M) har den 4 februari 2019 
lämnat in en motion som föreslår att det införs en bytessajt, återbrukssystem 
för möbler och utrustning i Marks kommun. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 25 november 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 13 januari 2021, 
§ 9, där följande föreslås: 
 
Motionen bifalles genom att inrätta återbruk av möbler, utrustning och 
material i kommunens verksamheter. 
 
Barn- och utbildningsnämnden ges i uppdrag att, i samverkan med teknik- 
och servicenämnden, genomföra en förundersökning och ta fram ett upplägg 
på en verksamhet med inriktning återbruk av möbler, utrustning och material.  
 
Återrapporteras till kommunstyrelsen senast 30 september 2021. 
 
Dagens sammanträde 
Ärendet diskuteras.  
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Tomas Johansson (M), Peter Landgren (S), Leif Sternfeldt (C) och Inga-Maj 
Krüger (SD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, 
och finner att så sker. 
 
Expedieras slutligt till 
Barn- och utbildningsnämnden 
Teknik- och servicenämnden 
Elise Benjaminsson (M) 
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Tomas Johansson (M) 
 
________________ 
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§ 10/2021 Dnr 2019-831 106  

Medborgarförslag om ICAN Cities Appeal 

Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar att lämna tjänsteskrivelsen daterad den 30 no-
vember 2020 som svar till förslagsställaren. Medborgarförslaget anses här-
med besvarat. 
 
Reservation 
Arthur Thiry (V) reserverar sig till förmån för eget förslag. 

Ärendet 

I ett medborgarförslag som kom in den 26 november 2019 föreslås att Marks 
kommun ska ansluta sig till ICAN Cities Appeal.  

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 30 november 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 13 januari 2021, 
§ 10, där följande föreslås: 
 
Kommunstyrelsen beslutar att lämna tjänsteskrivelsen daterad den 30 no-
vember 2020 som svar till förslagsställaren. Medborgarförslaget anses här-
med besvarat. 
 
Dagens sammanträde 
Ärendet diskuteras.  
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Tomas Johansson (M), Inga-Maj Krüger (SD), Leif Sternfeldt (C) och Elise Ar-
nell (KD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.  
 
Arthur Thiry (V) yrkar att Marks kommun ska ansluta sig till ICAN Cities Ap-
peal.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot Arthur Thirys (V) förslag, och 
finner att kommunstyrelsen antar arbetsutskottets förslag. 
 
Reservation 
Arthur Thiry (V) reserverar sig till förmån för eget förslag.  
 
Expedieras till 
Förslagsställaren 
 
________________ 
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§ 11/2021 Dnr 2019-474 750 

Begäran om utredning av ny yrkestitel med mera  

Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen ställer sig positiva till intentionen i förslaget om äldre-om-
sorgsnämnden ser att behovet av ny yrkestitel finns. Kommunstyrelsen över-
lämnar tjänsteutlåtandet, daterat den 24 november 2020, som sitt svar på 
äldreomsorgsnämndens begäran om att utreda frågan om ny yrkestitel med 
mera.  

Ärendet 

Äldreomsorgsnämnden föreslår att Kommunstyrelsen utreder frågan om att 
inrätta en ny yrkestitel, specialistundersköterska.  
 
Samtidig föreslår Äldreomsorgsnämnden att Kommunstyrelsen dels ska hitta 
samarbetsformer mellan Socialförvaltningen och Barn- och utbildningsförval-
ningen för att säkerställa utbildningsplatser dels ska genomlysa vård och om-
sorgsarbetet för att identifiera möjliga arbetsuppgifter. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 24 november 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 13 januari 2021, 
§ 11, där följande föreslås: 
 
Kommunstyrelsen ställer sig positiva till intentionen i förslaget om äldre-om-
sorgsnämnden ser att behovet av ny yrkestitel finns. Kommunstyrelsen över-
lämnar tjänsteutlåtandet, daterat den 24 november 2020, som sitt svar på 
äldreomsorgsnämndens begäran om att utreda frågan om ny yrkestitel med 
mera. 
 
Dagens sammanträde 
Ärendet diskuteras.  
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Lena Ferm Hansson (C), Jessica Rodén (S), Anita Lomander (S), Arthur Thiry 
(V), Inga-Maj Krüger (SD), Tomas Johansson (M) och Niklas Herneryd (L) yr-
kar bifall till arbetsutskottets förslag.   
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, 
och finner att så sker. 
 
Expedieras till 
Socialnämnden 
Äldreomsorgsnämnden  
 
________________ 
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§ 12/2021 Dnr 2020-575 027 

Ledarakademi 

Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommundirektören får i uppdrag att genomföra ledarakademin. 

Ärendet 

Kommunfullmäktige har i beslut 2020-11-26 § gett Kommunstyrelsen i upp-
drag att starta en intern Ledarakademi under 2021.  
Syftet med Ledarakademin är att säkerställa kommunens behov av chefer. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 14 december 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 13 januari 2021, 
§ 12, där följande föreslås: 
 
Kommundirektören får i uppdrag att genomföra ledarakademin. 
 
Dagens sammanträde 
Personalspecialist Pia Sämfors redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras.  
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Tomas Johansson (M), Lena Ferm Hansson (C) och Inga-Maj Krüger (SD) yr-
kar bifall till arbetsutskottets förslag.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, 
och finner att så sker. 
 
Expedieras till 
Samtliga styrelser och nämnder 
 
________________ 
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§ 13/2021 Dnr 2021-22 024 

Särskild ersättning för seniora medarbetare 

Kommunstyrelsens beslut 
 
Seniora medarbetare i verksamheter med personalbrist eller inom svårrekry-
terade grupper eller extra personal inom ovanstående områden som lämnat 
sin anställning för pension kan erbjudas en särskild ersättning på 4000 kronor 
motsvarande heltid per månad det år de fyller 66 år.  
 
Respektive förvaltningschef fattar beslut om vilka som ska omfattas. 

Ärendet 
Som en del i arbetet med Marks kommuns arbetsgivarvarumärke – attraktiv 
arbetsgivare finns en handlingsplan med en rad olika aktiviteter. En möjlighet 
att behålla redan anställda medarbetare är att ge en särskild ersättning till se-
niora medarbetare. 
  
Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 8 januari 2021. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 20 januari 2021, 
§ 24, där följande föreslås: 
 
Seniora medarbetare i verksamheter med personalbrist eller inom svårrekry-
terade grupper eller extra personal inom ovanstående områden som lämnat 
sin anställning för pension kan erbjudas en särskild ersättning på 4000 kronor 
motsvarande heltid per månad det år de fyller 66 år.  
 
Respektive förvaltningschef fattar beslut om vilka som ska omfattas.  

Dagens sammanträde 

HR-chef Pelle Pellby redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras.  

Ledamöternas förslag till beslut 
Inga-Maj Krüger (SD), Peter Landgren (S), Stefan Brunander (C) och Tomas 
Johansson (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.  
 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, 
och finner att så sker. 
 
Protokollsanteckning, Tomas Johansson (M) 
Vi tycker att det är bra att vi kan använda det utrymmet som den lägre  
arbetsgivaravgiften ger för att kunna behålla medarbetare inom bristyrken. 
Moderaterna vill att det utvecklas så att vi i framtiden kan använda hela  
sänkningen till de enskilda medarbetarna de år de fyller 66. 
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Expedieras till: 

Samtliga nämnder och styrelser 

________________ 
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§ 14/2021  

Månadsrapport till kommunstyrelsen  

Kommunstyrelsens beslut 
 
Informationen noteras.  

Dagens sammanträde 

Ekonom Tomas Persson ger kommunstyrelsen information om totala finansi-
ella tillgångar samt finansiell rapport per den 31 januari 2021.  
 
Projektledare Erik Glansin ger kommunstyrelsen information om projekt Lyck-
eskolan. Av den totala budgeten om 309,5 miljoner kronor var 216,7 miljoner 
kronor förbrukade den 7 januari 2021. Projektet håller budget samt tidsplan.  
 
Kommunstyrelsens ledamöter och ersättare ges möjlighet att ställa frågor. 
 
Ordföranden frågar om informationen kan noteras och finner att så sker.  
 
________________ 
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§ 15/2021 Dnr 2020-483 046 

Ansökan om bidrag ur Albert Perssons stiftelse  

Kommunstyrelsens beslut 
 
Hajoms IF bevijas 5000 kronor i bidrag. 
Hajoms Församlingshems Förening beviljas 15 000 kronor i bidrag.  
Sjuhäradsbygdens sportskytteklubb beviljas 15 000 kronor i bidrag.  

Ärendet 
Ansökan om bidrag ur Albert Perssons stiftelse har under år 2020 inkommit 
från fyra verksamheter.  
  
Ärendets behandling 

Arbetsgruppen för beredning av ansökningar ur Albert Perssons stiftelse har 
behandlat ärendet den 8 december 2020 och lämnat följande förslag till kom-
munstyrelsen: 
 
Hajoms IF bevijas 5000 kronor i bidrag. 
Hajoms Församlingshems Förening beviljas 15 000 kronor i bidrag.  
Sjuhäradsbygdens sportskytteklubb beviljas 15 000 kronor i bidrag. 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår följande: 
 
Hajoms IF bevijas 5000 kronor i bidrag. 
Hajoms Församlingshems Förening beviljas 15 000 kronor i bidrag.  
Sjuhäradsbygdens sportskytteklubb beviljas 15 000 kronor i bidrag. 
 
Förslagen antas.  

Expedieras till: 

Albert Perssons stiftelse 
Hajoms IF 
Hajoms Församlingshems Förening 
Sjuhäradsbygdens sportskytteklubb 

________________ 
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§ 16/2021  

Information om situationen angående Covid-19 

Kommunstyrelsens beslut 
 
Informationen noteras.  

Dagens sammanträde 

Kommundirektör Mats Lilienberg ger kommunstyrelsen information om situat-
ionen angående Covid-19.  
 
Antal bekräftade fall av Covid-19 i Europa per vecka 2 och 3 presenteras, där-
efter antal bekräftade fall uppdelat på kategorierna ”sjukhus”, ”särskilt bo-
ende”, ”öppenvård” och ”personalprovtagning”.  
 
Antal smittade personer i skolåldern och antal smittade i Marks kommun pre-
senteras, samt antal avlidna per vecka i Västra Götaland.  
 
En samlad bedömning av påverkansgraden för Marks kommuns verksamheter 
presenteras, bedömningen är att det råder måttlig påverkan.  
 
Kommunstyrelsens ledamöter och ersättare har i sina handlingar kunnat läsa 
Marks kommuns rapport till Länsstyrelsen angående situationen kring Covid-
19 per den 29 januari 2021.  
 
Kommunstyrelsens ledamöter och ersättare ges möjlighet att ställa frågor. 
 
Ordföranden frågar om informationen kan noteras och finner att så sker.  
 
________________ 
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§ 17/2021  

Fråga angående delegationsbeslut om direktupphandling av krisled-
ningsarbete 

Kommunstyrelsens beslut 
 
Informationen noteras.  
 
Kommunstyrelsen får en redogörelse från upphandlingschefen kring upp-
handlingsförfarandet i det aktuella ärendet.  

Dagens sammanträde 

Kommundirektör Mats Lilienberg ger kommunstyrelsen information om åter-
kallat delegationsbeslut med anledning av risk för delikatessjäv.   
 
Kommunstyrelsens ledamöter och ersättare ges möjlighet att ställa frågor. 
 
Beslutsgång  
Ordföranden frågar om informationen kan noteras och finner att så sker, samt 
föreslår att kommunstyrelsen får en redogörelse från upphandlingschefen 
kring upphandlingsförfarandet i det aktuella ärendet.  
 
Förslaget antas.  
 
________________ 
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§ 18/2021  

Information från områdespolisen 

Kommunstyrelsens beslut 
 
Informationen noteras.  

Dagens sammanträde 

Gruppchef vid Polisen Robert Cleverup, kommunpolis Annika Stomberg, och 
enhetschef Kristina Chodor ger kommunstyrelsen information med anledning 
av tidningsartikel om gängkriminalitet.  
 
Kommunstyrelsens ledamöter och ersättare ges möjlighet att ställa frågor. 
 
Ordföranden frågar om informationen kan noteras och finner att så sker.  
 
________________ 
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§ 19/2021  

Fråga angående sålda tomter i Marks kommun 

Kommunstyrelsens beslut 
 
Informationen noteras.  

Dagens sammanträde 

Lena Ferm Hansson (C) ställer fråga angående antalet sålda tomer i Marks 
kommun. Förvaltningschef samhällsbyggnadsförvaltningen Malin Bexell med-
delar att samtliga tomer är sålda.  
 
Kommunstyrelsens ledamöter och ersättare ges möjlighet att ställa frågor. 
 
Ordföranden frågar om informationen kan noteras och finner att så sker.  
 
________________ 
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§ 20/2021  

Anmälan av delegationsbeslut 

A)  Anmälan av delegationsbeslut 2020-11-28 till 2021-01-26  
 
Dnr 2021-69 255-1 
Överenskommelse om ledningsrätt 
 
Dnr 2018-516 255-5 
Överenskommelse om fastighetsreglering 
 
Dnr 2017-293 255-6  
Servitutsavtal 
 
Dnr 2020-699 255-3 
Servitutsavtal 
 
Dnr 2020-419 252-4 
Köpekontrakt 
 
Dnr 2020-61 83-6 
Överenskommelse med BVC Närhälsan Skene och Kinna vårdcentral 
 
Dnr 2021-49 253-1 
Köpekontrakt 
 
Dnr 2021-48 253-1 
Köpekontrakt 
 
Dnr 2021-47 253-1 
Köpekontrakt 
 
Dnr 2021-46 253-1 
Köpekontrakt 
 
Dnr 2021-24 168-2 
Beslut om direktupphandling 
 
Dnr 2017-44 058-4 
Förlängning av avtal till 2022-02-01 
 
Dnr 2021-35 255-1 
Överenskommelse om ledningsrättsåtgärd 
 
2021-34 255-1 
Överenskommelse om ledningsrättsåtgärd 
 
Dnr 2021-33 255-1 
Överenskommelse om ledningsrättsåtgärd 
 
Dnr 2021-32 255-1  
Markupplåtelseavtal 
 
Dnr 2020-484 251-2  
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Avtal om upprustning, nyanläggning och skötsel av väg 
 
Dnr 2016-245 255-22 
Servitutsavtal 
 
Dnr 2016-245 255-21 
Servitutsavtal 
 
Dnr 2016-245 255-20 
Servitutsavtal 
 
Dnr 2020-518 168-9 
Avbrytande av avtal 
 
Dnr 2020-60 057-25 
Utbytesanskaffning  teknik- och serviceförvaltningen och Samhällsbyggnads-
förvaltningen 
 
Dnr 2020-61 83-5 
Delegationsbeslut att teckna överenskommelse 
 
Dnr 2021-12 253-1 
Köpekontrakt 
 
Dnr 2020-703 255-1 
Överenskommelse om ledningsrättsåtgärd 
 
Dnr 2 020-702 255-1 
Överenskommelse om ledningsrättsåtgärd 
 
Dnr 2020-701 255-1 
Servitutsavtal 
 
Dnr 2020-234 255-4 
Servitutsavtal 
 
Dnr 2020-301 255-4 
Servitutsavtal 
 
Dnr 2020-697 255-1 
Överenskommelse om ledningsrättsåtgärd 
 
Dnr 2020-696 255-1 
Överenskommelse om ledningsrättsåtgärd 
 
Dnr 2020-695 255-1 
Överenskommelse om ledningsrättsåtgärd 
 
Dnr 2019-710 252-7 
Överenskommelse om fastighetsreglering 
 
Dnr 2020-691 253-1 
Köpekontrakt 
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Dnr 2020-690 255-1 
Servitutsavtal 
 
Dnr 2020-689 255-1 
Servitutsavtal 
 
Dnr 2020-684 005-2 
Beslut om ekonomiskt stöd 
 
Dnr 2020-684 005-2 
Utbytesanskaffning teknik- och serviceförvaltningen 
 
Dnr 2020-667 253-1 
Köpekontrakt 
 
Dnr 2020-108 253-6  
Köpekontrakt 
 
Dnr 2020-665 253-1 
Köpekontrakt 
 
Dnr 2020-664 253-1 
Köpekontrakt 
 
Dnr 2020-663 253-1 
Köpekontrakt 
 
Dnr 2020-458 055-8 
Tilldelningsbeslut 
 
Dnr 2020-458 055-6 
Upphandling fordonsfinansiering 
 
Dnr 2 020-60 057-23 
Utbytesanskaffning socialförvaltningen 
 
Dnr 2019-463 253-1 
Köpekontrakt 
 
Dnr 2020-636 059-2 
Julklapp 2020 
 
Dnr 2020-625 055-5 
Tilldelningsbeslut 
 
Dnr 2018-607 255-11 
Upphävande av servitutsavtal 
 
Dnr 2018-608 255-11 
Upphävande av servitutsavtal 
 
Dnr 2018-608 255-9 
Avtal om att häva servitut 
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Dnr 2 018-607 255-9 
Avtal om att häva servitut 
 
Dnr 2018-516 255-1 
Delegationsbeslut att ansöka om fastighetsreglering 
 
Dnr 2020-484 251-1  
Delegationsbeslut om kostnadsfördelning 
 
 
________________  
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§ 21/2021  

Meddelanden 

A) Protokoll 2020-12-01  Marks Fastighets AB 
 
B) Skrivelse om klimatsmart mat 
 
C) Nationella vårdkompetensrådet Pandemin och kompetensförsörjningen 
 
D) Anslag justerat protokoll 2020-12-18 
 
E) Direktionsprotokoll SÄRF 2020-12-18 
 
 
________________ 


